
 

 

                           

Αθήνα, 2 Ιουνίου 2021 
 

ΕΡΩΤΗΣΗ 
 

Προς τον κ. Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 

 
Θέμα: «Παρά τις υποσχέσεις, ακόμα περιμένουν οι παραγωγοί να 
αποζημιωθούν» 
 

Οι οικονομικές συνέπειες της υγειονομικής κρίσης έχουν πλήξει σε τεράστιο 
βαθμό και τον αγροτικό κόσμο της χώρας. Δυστυχώς, ελάχιστα έχουν γίνει από 
την πλευρά της Πολιτείας, ώστε οι παραγωγοί μας να στηριχθούν και να 
ενισχυθούν ουσιαστικά. 

Όλο αυτό το διάστημα παρατηρούνται καθυστερήσεις και κωλυσιεργίες που 
υποδηλώνουν, ουσιαστικά, άρνηση της Κυβέρνησης να αποζημιώσει με δίκαιο 
τρόπο τους πληττόμενους αγρότες. 

Βεβαίως, οι παραγωγοί της Ηλείας δεν έχουν μόνο ν’ αντιμετωπίσουν τις 
οικονομικές συνέπειες της πανδημίας, αλλά και τα ακραία καιρικά φαινόμενα 
που δυσχεραίνουν περαιτέρω την ήδη προβληματική κατάσταση.  

Η έντονη ανησυχία και ο προβληματισμός των παραγωγών μας, 
αποτυπώνονται με τον πλέον ξεκάθαρο τρόπο στις τοποθετήσεις και τις 
ανακοινώσεις των αγροτικών φορέων και συλλόγων τους, στις οποίες 
περιγράφεται με σαφή τρόπο το προβληματικό πλαίσιο. Επιπλέον, οι 
προβλέψεις για τη φετινή χρονιά σε ότι αφορά τη ζήτηση και την απορρόφηση 
των παραγόμενων προϊόντων, μόνο ως αισιόδοξες δε μπορούν να 
χαρακτηριστούν.  

Ειδικότερα στο νομό Ηλείας, οι παραγωγοί όψιμου καρπουζιού, φθινοπωρινής 
πατάτας και θερμοκηπιακών καλλιεργειών ακόμα αναμένουν να 
αποζημιωθούν. Θυμίζω ότι στις 2 Απριλίου 2021, το Υπουργείο Αγροτικής 
Ανάπτυξης και Τροφίμων ενημέρωνε με Δελτίο Τύπου ότι επρόκειτο άμεσα να 
χορηγηθούν κρατικές ενισχύσεις ύψους 24,2 εκατ. ευρώ. 
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Οι δε παραγωγοί εσπεριδοειδών και κηπευτικών, ακόμα δε γνωρίζουν αν και 
πότε θα αποζημιωθούν, δεν έχουν ενημερωθεί για τίποτα. 

Όλη αυτή η καθυστέρηση προκαλεί ανασφάλεια και αβεβαιότητα, καθώς ήδη 
φημολογείται ότι το ποσό των ενισχύσεων λόγω των οικονομικών επιπτώσεων 
της πανδημίας δεν θα αρκέσει για να καλυφθούν οι ανάγκες που υπάρχουν. Σε 
αυτή την περίπτωση, θα έπρεπε να υπάρχει η πρόβλεψη και για εθνικούς 
πόρους στον προϋπολογισμό του 2021, με σκοπό να ενισχυθεί το σύνολο των 
πληττόμενων παραγωγών.   

Η κατάσταση δεν είναι καλύτερη και σε ότι αφορά τις αποζημιώσεις που 
οφείλονται σε ζημιές από έντονα καιρικά φαινόμενα.  

Οι παγετοί του Μαρτίου-Απριλίου είχαν ως αποτέλεσμα να προκληθούν 
μεγάλες ζημιές στις καλλιέργειες εσπεριδοειδών, καρπουζιού, πατάτας, 
σταφίδας και αμπελιών. Στη δε σταφίδα, οι ζημιές αναμένεται να επηρεάσουν 
αρνητικά την παραγωγή και της επομένης χρονιάς, πέραν των δεδομένων 
παραγωγικών ζημιών της φετινής. Επιπλέον, οι παραγωγοί εσπεριδοειδών στο 
Βούναργο, στα Καλυβάκια-Μακρίσια, στη Ξυλοκέρα, στη Σαλμώνη και στο 
Τραγανό έχουν ν’ αντιμετωπίσουν και το φαινόμενο της ακαρπίας.  

Σε όλα αυτά προστέθηκε και η προ λίγων ημερών ισχυρή χαλαζόπτωση σε 
περιοχές της πεδινής Ηλείας στη Βουπρασία, που προκάλεσε, μεταξύ άλλων, 
μεγάλες ζημιές σε υπαίθριες καλλιέργειες πρώιμου καρπουζιού και φράουλας. 
Παράλληλα, σοβαρά προβλήματα προκλήθηκαν σε θερμοκήπια της γύρω 
περιοχής με φράουλες και άλλες καλλιέργειες. 

 

Επειδή, το εισόδημα του αγροτικού κόσμου έχει πληγεί σημαντικά και σε 
πολλές περιπτώσεις έχει μηδενιστεί. 

Επειδή, οι παραγωγοί μας βρίσκονται σε απόγνωση. 

Επειδή, είναι άμεση αναγκαιότητα η ένταξη τους σε μέτρα οικονομικής στήριξης 
και ενίσχυσης. 

Επειδή, οι παραγωγοί όψιμου καρπουζιού, φθινοπωρινής πατάτας και 
θερμοκηπιακών καλλιεργειών ακόμα περιμένουν να αποζημιωθούν. 

Επειδή, οι παραγωγοί εσπεριδοειδών και κηπευτικών, ακόμα δε γνωρίζουν αν 
και πότε θα αποζημιωθούν. 

Επειδή, το συνολικό ποσό των ενισχύσεων φαίνεται να μην επαρκεί για το 
σύνολο των πληττόμενων παραγωγών. 

Επειδή, έντονα καιρικά φαινόμενα πλήττουν διαρκώς το νομό Ηλείας. 

Επειδή, οι πληττόμενοι παράγωγοι πρέπει να αποζημιωθούν άμεσα και με 
δίκαιο τρόπο. 



Επειδή, ελλοχεύει σοβαρός κίνδυνος επισιτιστικής κρίσης, αν οι παραγωγοί 
δεν μπορέσουν να καλλιεργήσουν στο άμεσο μέλλον. 

 

Ερωτάται ο αρμόδιος κ. Υπουργός: 

1. Πότε θα αποζημιωθούν οι παραγωγοί όψιμου καρπουζιού, 
φθινοπωρινής πατάτας και θερμοκηπιακών  καλλιεργειών, εξαιτίας 
των συνεπειών της υγειονομικής κρίσης;  

2. Πως έχει αποφασίσει να αποζημιώσει τους παραγωγούς 
εσπεριδοειδών και κηπευτικών που έχουν πληγεί; Γιατί ακόμα δεν 
έχει δρομολογηθεί η ενίσχυσή τους; 

3. Επαρκεί το συνολικό ποσό των ενισχύσεων για την κάλυψη όλων 
των πληττόμενων παραγωγών; Αν όχι, τι σκοπεύει να πράξει; 
Υπάρχει η δυνατότητα εξεύρεσης εναλλακτικών πόρων ώστε να 
αποζημιωθεί το σύνολό τους;   

4. Σε ποιο στάδιο βρίσκεται η διαδικασία των αποζημιώσεων από τα 
πρόσφατα ακραία καιρικά φαινόμενα παγετών και χαλαζόπτωσης 
στο νομό; Πότε εκτιμάται ότι θα αποζημιωθούν οι πληγέντες 
παραγωγοί; 

 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

Καλαματιανός Διονύσιος-Χαράλαμπος 

Αβραμάκης Ελευθέριος 

Βαρδάκης Σωκράτης 

Βέττα Καλλιόπη 

Γκιόλας Ιωάννης 

Θραψανιώτης Εμμανουήλ 

Μαμουλάκης Χαράλαμπος 

Μάλαμα Κυριακή 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

Μπουρνούς Ιωάννης 

Μωραϊτης Θάνος 



Ξενογιαννακοπούλου Μαριλίζα 

Παππάς Νικόλαος 

Πούλου Γιώτα 

Ραγκούσης Γιάννης 

Σαρακιώτης Ιωάννης 

Σκουρολιάκος Πάνος 

Σπίρτζης Χρήστος 

Τζάκρη Θεοδώρα 

Τριανταφυλλίδης Αλέξανδρος 

Φάμελλος Σωκράτης 

Χρηστίδου Ραλλία 

 

 

 




